
 دیپلماسی     3شنبه 24  تیر   1402- 26 ذی الحجه 1444 - 15 جولای 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6034

تاثیر تعلیق رابرت مالی بر برجام

پایگاه خبری المانیتور در گزارشی نوشت که یک منبع مطلع در گفت وگو با 
ایــن پایگاه خبری درباره گزارش هایی که در مدت اخیر درباره مذاکرات ایران و 
آمریکا در برخی کشورهای منطقه درباره موضوع احیای توافق هسته ای منتشر 
شــده بود، مدعی شــد که رابرت مالی، نماینده پیشین آمریکا در امور ایران که 
مذاکره کننده ارشــد این کشور در مذاکرات وین بود، در چند مذاکره رو در رو با 
سعید ایروانی، سفیر ایران در سازمان ملل حضور داشته است که با پیشرفت های 
خوبی نیز همراه بوده اســت. طبق ادعای این منبع مطلع، مالی گفت که دولت 
بایدن دیگر به دلیل این که با دولتی در ایران مواجه اســت که حاضر نیســت 

تعهداتش را عملی کند، مایل به بازگشت به توافق هسته ای )برجام( نیست.
المانیتــور به بخش دیگری از اظهارات این منبع مطلع پرداخته و در ادامه به 
نقل از او نوشت که مالی همچنین پیشنهاد تمدید برخی بندهای غروب برجام را 

به مدت ۱۰ الی ۱۵ سال مطرح کرده بود. 
عــاوه بر این، بنابر ادعای این منبع مطلع، مالی از سیاســت دولت ایران در 
خودداری از مذاکراه مستقیم با مقامات آمریکایی انتقاد کرده و ایروانی در پاسخ 

به او گفته بود که »کارهای سخت نخواهید.«
این منبع مطلع همچنین ادعا کرد که مالی گفته بود از سوی برخی ایرانیان 
مقیم آمریکا و جمهوری خواهان که مخالف انجام شدن توافقی با ایران هستند، 

تحت فشار بوده است. 

پاسخ ایران به بیانیه ناتو 
سفارت جمهوری اسامی ایران در بروکسل در پاسخ به اتهامات اعضای ناتو در 
اعامیه پایانی اجاس سران این سازمان در لیتوانی بیانیه ای منتشر و این اتهامات 
را رد کرد. پیرو بیانیه پایانی نشســت سران ناتو در ویلنیوس لیتوانی در ۲۰ تیر 
۱۴۰۲ و طرح برخی ادعاها درباره کمک نظامی ایران به روسیه در جنگ اوکراین 
و همچنین برنامه هسته ای ایران، سفارت کشورمان در بروکسل در بیانیه ای این 
اتهامــات را رد کرد. در بیانیه ۳۱ عضو ناتو آمده بود: »ما از ایران می خواهیم که 

حمایت نظامی خود را از روسیه، به ویژه با انتقال پهپاد متوقف کند.«
در بیانیه سفارت ایران در بروکسل در پاسخ به ادعای اعضای ناتو آمده است 
که ادعاهای مربوط به دخالت ایران در بحران اوکراین مدعیاتی بی پایه و در جهت 
کســب منافع کوتاه مدت است. ایران نقش بی طرفانه خود را در منازعه اوکراین 
حفــظ کرده و به عنوان یک بازیگر منطقــه ای قانون مدار و تأثیرگذار، بر اهمیت 
پایبندی کامل به اهداف و اصول مندرج در منشــور ملل متحد و اصول مربوطه 
حقوق بین الملل، از جمله احترام به استقال، حاکمیت و یکپارچگی سرزمینی 
همه کشــورها، تاکید می ورزد. به رغم پایبنــدی ایران به رعایت مقررات حقوق 
بین الملل، کشور ما بواسطه اقدامات چند عضو ناتو در حمایت فعالانه از آشوب در 
کشور از طریق پناه دادن و کمک به عناصر و سازمان های تروریستی خرابکار در 

داخل کشور آسیب دیده است.

احضار سفیر ایتالیا به وزارت امور خارجه
سفیر ایتالیا در ایران به وزارت امور خارجه کشورمان احضار شد.بر اساس اعام 
وزارت امور خارجه جمهوری اســامی ایران، در پی اقدام چند نماینده مجلس 
ایتالیا در میزبانی از تروریست نشان دار در محل پارلمان این کشور، جزوپه پرونه 

سفیر ایتالیا امروز از سوی مدیرکل غرب اروپا به وزارت امور خارجه احضار شد.
در این ماقــات، مدیرکل غرب اروپا با تاکید بر تعهــدات بین المللی ایتالیا 
در مقابله با تروریســم تصریح کرد: میزبانی چند نماینده ایتالیا از یک جنایتکار 
تروریست، مصداق بارز ترویج و تشویق تروریسم است و جمهوری اسامی ایران 
حمایت از تروریسم را در هیچ نوع و شکلی از سوی هیچ کس برنمی تابد و آن را 
به شدت محکوم می کند. مدیرکل غرب اروپای وزارت خارجه با اشاره به احترام 
جمهوری اســامی ایران به حاکمیت ملی کشــورها و ضرورت صیانت از آزادی 
بیان و رفتار در چارچوب قانون تصریح کرد: همه سازوکارهای متمدن حکمرانی 
در جهان، در پی مجازات تروریست ها هستند و اعطای آزادی به تروریست ها به 

معنای اضمحال قانون و نابودی آزادی شهروندان پایبند قانون است.

رویداد

وزیر خارجه ســابق  »محمدجواد ظریف« 
ایران در مراســمی که عصر روز چهارشنبه با 
همت انجمن علوم سیاســی ایــران و در خانه 
اندیشمندان علوم انســانی برگزار شد، به ایراد 
ســخنرانی پرداخت. ظریف با اشــاره به اینکه 
ریشه بسیاری از مشکات نه تنها در ایران بلکه 
در دنیا، مشکل ادراکی است، گفت:» به عنوان 
مثال برای آمریکایی ها بعد از فروپاشی شوروی 
و در واقع شکست بلوک شرق، یک ادراک غلط 
شــکل گرفت که آنها در جنگ پیروز شده اند؛ 
در حالی که در واقعیت شوروی در جنگ سرد 

شکست خورده بود.«
به گــزارش اکوایران و به گفته وزیر خارجه 
ســابق ایران، آمریکایی ها در آن زمان احساس 
کردنــد که یک جهان تک قطبی ایجاد شــده 
و لذا خواســتند که این جهــان تک قطبی را 
تداوم ببخشــند. طبیعی بود که نگران برآمدن 
قطب های جدیــد قدرت بودنــد. وی افزود:» 
نگرانــی از برآمدن چین یک نگرانی اساســی 
در ایــالات متحده در دهــه 9۰ میادی بود و 
به همین دلیل تاش کردند با اســتفاده مزیت 
قطعی آمریکا در حوزه نظامی و تسلیحاتی این 
وضعیت جهان به تصور خودشان تک قطبی را 

پایدار کنند.«
ظریف با بیان اینکه برخی از لحظه تک قطبی 
بین ســال های ۱99۰ تا ۲۰۰8 میادی سخن 

می گوینــد، تاکید کرد:» من زمــان را کوتاه تر 
می کنم و بــه عقیده مــن از ۱99۰ تا ۲۰۰۴ 
لحظه توهم تک قطبی است.« دیپلمات پیشین 
کشــورمان ادامه داد که این توهم آمریکا برای 
جهان بسیار هزینه  داشت و طی آن جنگ های 
بی پایان آمریکا شروع شد. وی افزود:»بوش پدر 
در مجمع عمومی ملل متحد اعام کرد که ما 
وارد یک نظم نوین جهانی شدیم؛ بوش پسر نیز 
پس از فتح عراق بر عرشه کشتی ایستاد و گفت 
ماموریت به پایان رســید.« ظریف تشریح کرد 
که ماموریت آمریکا در آن مقطع برقراری سلطه 

آمریکا برای قرن جدید بود.
وی ادامه داد:» در ســال ۲۰۰۴ با گزارش 
بیکر-همیلتون این ماموریت آمریکا با شکست 
مواجه شد. این دو نفر گروهی را تشکیل دادند 
که چرا ما در افغانستان و عراق به اهداف خود 
نرســیدیم. لذا از ســال ۲۰۰۴ تا امروز نه تنها 
آمریکا دیگر وارد درگیری نظامی نشد بلکه از 
درگیــری نظامی فرار می کند. بعد از آن باراک 
اوباما در زمان جنگ داخلی ســوریه گفت من 
این خط قرمز را می کشــم که اگر ســوریه از 
ساح شــیمیایی استفاده کند ما به این کشور 
حمله می کنیم اما وقتی به ادعای آنها ســوریه  
از ســاح شیمیایی استفاده کرد نه تنها حمله 
نکردند بلکه خود رئیس جمهور وقت به مجلس 

رفت تا مجلس این طرح را رد کند.«

بازیامنیتیسازی
ظریف در بخش دیگــری از صحبت هایش 
به این موضوع اشــاره کرد که آمریکا از ســال 
۲۰۰۴ به بعد از حوزه امنیت وارد حوزه امنیتی 
سازی شــد. به گفته او، امروز وضعیت اوکراین 
نتیجه بازی موفق امنیتی ســازی آمریکا است. 
البته ایــن از جنایات روســیه در اوکراین کم 
نمی کند؛ درواقع اوکراین قربانی شد تا آمریکا 
بتواند روســیه را گرفتار اجماع امنیتی جهانی 
کند. دیپلمات پیشین کشورمان بازی اسرائیل 
با ایران را بخش دیگری از پروژه امنیتی سازی 
خواند و گفت:» دلیل اصلی این که من مسئله 
هسته ای را بازی امنیتی ســازی می دانم و نه 
امنیتی این است که اگر اسرائیل واقعا از ایران 
نگرانی امنیتی داشــت، وقتی در سال ۲۰۱۵ 
توافقی شــد که لااقل برای ۱۵ ســال برنامه 
هســته ای ایــران را عقب می انداخــت، با آن 

مخالفت نمی کرد.«
ظریف در واکاوی اینکه چرا اسرائیل با برجام 
مخالفت کرد، ادامــه داد:» هدف اصلی برجام 
شکست آن فضای امنیتی شده و اجماع امنیتی 
علیه ایران بود. لذا آمریکا نیز به همراه اسرائیل 
این کنش امنیتی ســازی را از سال ۲۰۰۴ به 
کنش اصلی خود تبدیل کرد.« وی معتقد است 
که امروز در سیاست بین الملل جنگ کارآمدی 
خود را از دســت داده اســت و آمریکا از سال 

۲۰۰۴ به این موضــوع پی برد و بازی امنیتی 
سازی را راه انداخت.

وزیر خارجه سابق ایران در ادامه با بیان اینکه 
اگر سیستم تک قطبی در دهه اول جدید از بین 
رفته چه سیستمی قرار است جایگزین آن شود، 
گفت:» الان در دوران گذار هســتیم و در این 
دوران، تصمیم گیری سخت است. این در حالی 
است که اکنون بسیاری همچنان ذهنیت جنگ 
سرد را دارند و تصمیم گیری ها در قالب جنگ 
ســرد است. یعنی ما از روسیه توقعی داریم که 
فقط روســیه جنگ سرد یعنی شوروی چنین 
توقعی را برآورده می کرد.اشتباهات محاسباتی 

ما در قالب ادراک ما از جنگ سرد است. «
ظریف تاکید کرد که امروز روســیه در هیچ 
حوزه ای توان رقابت نــدارد جز آنچه که آن را 
توازن راهبردی می خواند و هدفش آن است که 
مانند آمریکا دنیا را چندین بــار نابود کند. او 
افزود که رفتن روسیه به سمت اوکراین، فریادی 

بود برای آنکه با این کشور مذاکره کنند.
دیپلمات پیشین کشورمان گفت در دوران 
انتقالی، کشــورها حوزه رقابتی خود را تعیین 
می کنند و کســانی پیشرفت می کنند که این 
حوزه را به درستی تعریف کرده باشند. به عنوان 
مثال چین حوزه های رقابتی اش را در تجارت، 
صنعــت و نوآوری تعریف کرده و این مراحل را 

به صورت پلکانی جلو آمد.

ائتلافهایموقت
محمدجواد ظریف در بخش دیگری از این 
سخنرانی گفت امروز اتحاد دائمی بین کشورها 
وجــود نــدارد بلکه ائتاف های موقت شــکل 

می گیرد.
وی افزود:» اگر کشوری دنبال اتحاد دائمی 
باشــد؛ در چاله می افتد. چرا چین به روســیه 
اسلحه نمی دهد چون  اتحادی بین  آنها وجود 
ندارد و پکن هم از این وضعیت ادراک درســت 
دارد.« بــه گفته وزیر خارجه پیشــین، ایران 
ادراک اشــتباهی از وضعیت روابطش با روسیه 
دارد و فکر می کند که روســیه می تواند متحد 
ما باشد. وقتی روســیه قطعنامه ۱696 را وتو 
نکرد بسیاری تعجب کردند با وجودی که برای 
من محرز بود که روســیه این قطعنامه را وتو 

نمی کند.
ظریف با اشاره به اینکه من ضدروس نیستم 
و در دوران وزارتم ۲8 ســفر به روسیه داشتم، 
تاکیــد کرد:» برای ایران ضدروس و ضدآمریکا 
بودن خطرناک اســت. زیرا باید منافع ملی مان 
را اولویت قرار دهیم و سپس مخالفت با سلطه 

آمریکا را مدنظر قرار دهیم.«
این دیپلمات باســابقه کشورمان همچنین 
گفت که امروز نبایــد منتظر ظهور قطب های 
جدید باشــیم، بلکه هر قدرت بزرگ و موثری 
می تواند در بخشــی خاص ظهور و بروز داشته 

باشد.
وی افزود:» کشــورهای دیگر نیز بر حسب 
منافع شــان با این قطب هــا، وارد ائتاف های 
موقت می شــوند. لذا ما به ســمت یک دنیای 
شبکه ای می رویم و در این شرایط باید مشکل 

ادراکی ما در ایران رفع شود.«
ظریف به بحث جهان پســاغربی نیز اشاره 
کرد و گفت:» پساغربی به این مفهوم است که 
بــرای اولین بار در تاریخ مدرن نه همه اتفاقات 
مهم بین المللی در غرب می افتد و نه غرب برای 
همه اتفاقات مهم بین المللی تصمیم می گیرد.«

همچنین وزیر خارجه پیشین ایران با بیان 
اینکه دعوای هسته ای ایران از ابتدا تا به امروز 
دعوای گفتمانی بوده است، توضیح داد:» برجام 
گرفتار گفتمان های متفاوت ایران و آمریکا شد 
و در این دو کشــور، دو گفتمــان که مخالف 
گفتمان  غالب بودند می خواستند برجام را پیش 
ببرند؛ گفتمان مذاکره در ایران در برابر گفتمان 
مقاومت یا همان رد مذاکره و گفتمان تحمیل 
در آمریکا در برابر گفتمان سازش و رسیدن به 
تفاهم. لذا نه تهران و نه واشنگتن نتوانستند با 

این گفتمان های غالب مقابله کنند.«
ظریف در پایان گفــت:» امروز باید با چین 
محکم ترین روابط را داشــته باشیم همچنانکه 
۱8۰ کشــور دیگر دنیا این روابط را دارند. اما 
باید بدانیم که امروز نــه تنها چین بلکه هیچ 
کشــور دیگری ابزار کافی برای ابرقدرت شدن 
و هژمون شــدن جهانی و منطقــه ای را ندارد 
که این خاصیت دوران پســاقطبی است.«وی 
افزود:» اشتباه محاسباتی در دوران گذار باعث 

نابودی می شود.«
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توانســت3/4میلیونتنتولیدکنسانترهباعیارآهن
بالاتراز67درصددردوواحدکنسانترهســازیو3/2
میلیونتنگندلهباعیاربالای65درصد،835هزارتن
آهناسفنجیو730هزارتنشمشفولادیراعلیرغم
محدودیتهایبرقوگازدرکارنامهخودبهثبتبرساند.

دکتــر رمضــان قربان ابراهیمی، مدیرعامل شــرکت فولاد 
ســیرجان ایرانیان با اعام این خبر گفت: طرح تولید کارخانه 
آهن اسفنجی این شرکت 8۰۰ هزار تنی بود، اما با انجام برخی 
اصاحات قابلیت افزایش تولید به یک میلیون تن را داراست. وی 
با اشــاره به اینکه فولادسازی نیز در طرح اولیه دارای ظرفیتی 
معادل 8۰۰ هزار تن است، ولی در CCM )ریخته گری( می توان 
ذوب بیشتری گرفت، اظهار داشــت: یکی از چالش های تولید 
ذوب، کمبود قراضه در کشور و اقتصادی نبودن قیمت های آن 
است که سعی می شود با جایگزینی آهن اسفنجی میزان شارژ 

قراضه را به زیر ۵ درصد و به حداقل برسانیم.

مدیرعامل شرکت فولاد سیرجان ایرانیان با اعام اینکه برای 
تولید 8۰۰ هزار تن شــمش نیاز به حدود یک میلیون تن آهن 
اســفنجی است، گفت: این شــرکت در سال گذشته باتوجه به 
تولید 8۳۰ هزار تن آهن اسفنجی و نیز با خرید و تامین کسری 
آهن اسفنجی از بورس کالا موفق به تولید 7۳۰ هزار تن شمش 
گردید. قربــان ابراهیمی با اعام قرار گرفتن فولاد ســیرجان 
ایرانیان در میان یکصد شرکت برتر کشور باتوجه به جوان بودن 
آن  که در نوع خود افتخاری بزرگ محسوب می شود، طرح های 
توسعه ای این شرکت را یادآور شد و خاطرنشان کرد که اگر در 
هر واحد تولیدی اصاحات و طرح های جدید همســو با ســایر 
شرکت های مشابه کشور و دنیا صورت نگیرد، آن واحد محکوم 
به افول است؛ به همین دلیل ما نیز طرح های متنوع توسعه ای را 
در نظر گرفته ایم که مهم ترین آنها طراحی و ساخت یک واحد 
احیای مگامدول ۱/۵ میلیون تنی به همراه کارخانه فولادسازی 

در منطقه بردسیر است.
به گفته وی، طرح توســعه کارخانه فولادسازی هم اینک با 

۲۰ درصد پیشــرفت مواجه است، ضمن آنکه با انجام یکسری 
اصاحات و تدابیر خاص زیرســقفی، ظرفیت ۲/۵ میلیون تنی 
کارخانه گندله سازی به ۳/۲ میلیون تن در سال افزایش خواهد 
یافت که بخش عمده ای از خوراک کارخانه تولید آهن اسفنجی 
مرتفع می گردد. مدیرعامل شــرکت فولاد ســیرجان ایرانیان 
درخصوص تامین آب مــورد نیاز کارخانجات این مجموعه نیز 
به خبرنگار ما گفت: این شــرکت با انجام تدابیر کارشناســی 
شده، سعی در جمع آوری آب از محصول میانی با پروژه احداث 
»دیواترینگ دوم« در مجتمع سیرجان و همچنین پروژه تصفیه 
مجدد آب برگشتی به روش WRO در مجتمع فولاد بردسیر و 

بازیافتی مجدد آن با کمترین پرت ممکن است.
در این روش، حدود 9۵ درصد آب مجددا در چرخه مصرف و 
پنج درصد مابقی نیز در فضای سبز مورد استفاده قرار می گیرد؛ 
هم اینک پروژه WRO که حدود 7۵ میلیارد تومان هزینه دارد 
با پیشــرفت 7۰ درصدی روبروست. قربان ابراهیمی، همچنین 
سرمایه مورد نیاز کارخانه مگامدول را حدود ۱۴۰ میلیون یورو 
اعــام کرد و افزود: در این پــروژه بیش از 7۵ درصد تجهیزات 
داخلی و ریالی و فقط عمدتا کمپرســورها و تیوب ریفرمرها و 
چنــد تجهیز مختصر دیگر با ارزش کمتــر از ۲۵ درصد آن از 
خارج تامین خواهد شد. ضمن آنکه، سرمایه گذاری برای ساخت 
کارخانه فولادسازی یک میلیون تنی نیز با سقف بودجه حدود 
۱۴۰ میلیون یورو پیش بینی شــده است. وی در ادامه موضوع 
لزوم برنامه ریزی صحیح برای پیشبرد اهداف کل زنجیره فولاد 
از سوی نهادها و مسئولان را بسیار ضروری دانست و تاکید کرد 
که اگر قیمت گذاری و تمام جوانب زنجیره فولاد درست تعریف 
شود و قیمت انرژی، ماده اولیه )از سنگ آهن، کنسانتره، گندله، 
آهن اسفنجی، شمش یا اسلب و محصولات نوردی طویل با ورق 
یا نســبت ضریب صحیح در بورس کالا با قیمت پایه نسبت به 
شمش( و... در هر مرحله براساس اصول علمی و کارشناسی شده 
برنامه ریزی شود، هیچ یک از بخش های زنجیره تولیدی از معدن 
تا محصول نهایی فولاد متضرر نخواهند شــد. اما وقتی حقوق 
دولتی چندین برابر ســالیانه افزایش می یابد، تمام برنامه های 
اقتصــادی زنجیره تولید فولاد نیز به هم می ریزد و بعضا توجیه 

خود را از دست می دهد که اساسا کار صحیحی نیست.
قربان ابراهیمی با اشاره به اینکه در کشور ما تجربه، مهارت و 
امکان ایجاد ظرفیت تولید ۵۵ میلیون تن فولاد در کشور هست 
و از ســه دهه پیش نیز توجیه آن پذیرفتنی بود، اما به تدریج با 
بروز ناهماهنگی ها در اجرای سایر پروژه های پیش نیاز و همزمان 
با آن در سایر قسمت ها مانند اکتشاف پهنه های معادن جدید، 
پروژه های حمل جاده ای و ریلی، توســعه اســکله های لازم به 
منظور صادرات جهت پهلوگیری با ظرفیت مناسب، تامین برق 
و گاز و برخی موارد دیگر تاثیر کاهشــی بر روی بهره وری کمی 
و کیفی فولاد کشور خواهد داشت، افزود: وقتی با نزدیک شدن 
به فصل تابستان واحدهای فولادی را موظف به کاهش ساعات 
تولید در یک شــیفت می کنند، کاما طبیعی است که ظرفیت 
۵۵ میلیــون تن محقق نگردد. قربان ابراهیمی با تاکید براینکه 
خاموش و روشن کردن صنایعی مانند فولاد خسارات زیاد ناشی 

از شوک های حرارتی در تجهیزات و نسوز کوره ها خواهد داشت، 
گفت: کارخانجات فولادی دارای یکسری تعهدات تحویل کالای 
تولیدی در بورس کالا در داخل و قراردادهای صادراتی به خارج 
کشــور و... دارند و یا بعضا بایســتی کالای خود را به موقع به 
دست مشتری برسانند، وگرنه دچار ضرر و زیان های بسیار زیاد 
و از دست رفتن بازارها خواهند شد. بنابراین، مسئولان باید در 

اتخاذ تصمیم های خود بــرای کاهش مصرف حامل های انرژی 
کارخانجات فولادی، این گونه عواقــب را مد منظر قرار دهند. 
شایان ذکر است، بیش از 9۵ درصد نیروهای این شرکت بومی 
استان کرمان هستند. این شرکت جمعا برای دو هزار و ۳۰۰ نفر 
به طور مستقیم در دو منطقه بردسیر و سیرجان ایجاد اشتغال 

کرده است.

دکتر رمضان قربان ابراهیمی، مدیرعامل شرکت فولاد سیرجان خبر داد:

اجرای طرح های توسعه، میزان تولید در فولاد سیرجان ایرانیان را 
به میزان چشمگیری افزایش خواهد داد

ساخت یک واحد احیای مگامدول 1/5 میلیون تنی، افزایش زیرسقفی کارخانه گندله سازی و...

*اســتخراجوبهرهبرداریازمعادنسنگآهنواگذارشدهازسوی
ایمیدرو

*تولیدکنسانترهســنگآهنباظرفیت4میلیونتندرمجتمع
سیرجان

*تولیدگندلهســنگآهنباظرفیــت2/5میلیونتندرمجتمع
سیرجان

*تولیدآهناسفنجیباظرفیت1میلیونتندرمجتمعبردسیر
*تولیدشمشفولادیباظرفیت1میلیونتندرمجتمعبردسیر

پروژههایمنحنیدومتوسعهسیسکو
*کارخانهاحیامگامدولباظرفیت1/5میلیونتندرسال،مجتمع

بردسیر
*کارخانهفولادسازیباظرفیت1میلیونتندرسال،مجتمعبردسیر
*توسعهزیرسقفیکارخانهگندلهسازیبرایافزایشظرفیتتولید

گندلهبه3/2میلیونتندرسال،مجتمعسیرجان
*پروژههــایبازیافتکامــلوبهبودمصــرفآبدرقالبواحد
دیواترینگشماره2مجتمعسیرجانوواحدWROمجتمعبردسیر

WWW.Sisco.Midhco.com   Sisco.ir



شرکت فولاد سیرجان ایرانیان
Sirjan Iranian Steel Co

ویژه

ظریف از ادراک اشتباه تهران در دیپلماسی انتقاد کرد

خطر ضد روس و ضدآمریکا بودن برای ایران
اوکراین قربانی شد تا آمریکا بتواند روسیه را گرفتار اجماع امنیتی جهانی کند 


